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SE-BRM.0012.2.10.2023                   

 

 

PROTOKÓŁ Z POSIEDZENIA 

KOMISJI SKARG, WNIOSKÓW I PETYCJI RMiG KÓRNIK 

z dnia 21 grudnia 2023 roku 

 

 

Posiedzenie Komisji Skarg, Wniosków i Petycji Rady Miasta i Gminy Kórnik odbyło  

się 21 grudnia 2023 roku, w godzinach 10:02 – 11:20 w sali posiedzeń RMiG 

w ratuszu bnińskim. W spotkaniu uczestniczyło 3 członków Komisji. 

 

Obecni:  

1. Beata Bruczyńska 

2. Iwona Cupryjak 

3. Stanisław Duszczak 

4. Jerzy Rozmiarek 

5. Agnieszka Wiśniewska 

W posiedzeniu wzięli także udział: radny Jerzy Walczyk, wiceburmistrz Sebastian 

Wlazły, radca prawny Urzędu MiG Przemysław Barczyński, kierownik Wydziału 

Podatków i Opłat Lokalnych Ewa Kędziora, kierownik Wydziału Gospodarki 

Nieruchomościami Lidia Noskowiak oraz skarżąca. 

 

1. Otwarcie posiedzenia i przyjęcie porządku obrad. 

Przewodnicząca Komisji Iwona Cupryjak otworzyła posiedzenie i powitała zebranych 

uczestniczących w posiedzeniu. Przypomniała, że obecnych obowiązuje Klauzula 

informacyjna w związku z rejestracją nagrań komisji Rady Miasta i Gminy Kórnik, 

która stanowi załącznik do protokołu. Komisja miała kworum i mogła podejmować 

prawomocne decyzje. Następnie przedstawiony został porządek obrad.  

1. Otwarcie posiedzenia i przyjęcie porządku obrad. 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 
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3. Rozpatrzenie petycji w sprawie wystąpienia do Sejmu Rzeczypospolitej Polskiej z 

petycją o podjęcie inicjatywy ustawodawczej w zakresie nowelizacji ustaw: kodeksu 

postępowania cywilnego, kodeksu pracy, ustawy o postępowaniu egzekucyjnym w 

administracji i innych powiązanych tematycznie 

4. Rozpatrzenie skargi na bezczynność lub przewlekłość postępowania Rady MiG 

Kórnik w sprawie podjęcia uchwały o nadanie nazwy drodze wewnętrznej. 

5. Rozpatrzenie skargi na Wydział Podatków i Opłat Lokalnych Urzędu MiG Kórnik. 

6. Rozpatrzenie wniosku o poparcie projektu ustawy o Służbie Celno-Skarbowej. 

7. Sprawy bieżące, wolne głosy i wnioski. 

8. Zakończenie posiedzenia. 

Głosowano w sprawie: 

przyjęcia porządku obrad.  

Wyniki głosowania 

ZA: 3, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (3) 

Iwona Cupryjak, Stanisław Duszczak, Jerzy Rozmiarek 

NIEOBECNI (2) 

Beata Bruczyńska, Agnieszka Wiśniewska 

 

2. Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 

Nie zgłoszono uwag do projektu protokołu z dnia 19.10.2023r. 

Głosowano w sprawie: 

Przyjęcie protokołu z poprzedniego posiedzenia. 

Wyniki głosowania 

ZA: 3, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (3) 

Iwona Cupryjak, Stanisław Duszczak, Jerzy Rozmiarek 

NIEOBECNI (2) 

Beata Bruczyńska, Agnieszka Wiśniewska 

 

3. Rozpatrzenie petycji w sprawie wystąpienia do Sejmu Rzeczypospolitej Polskiej z 

petycją o podjęcie inicjatywy ustawodawczej w zakresie nowelizacji ustaw: kodeksu 
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postępowania cywilnego, kodeksu pracy, ustawy o postępowaniu egzekucyjnym w 

administracji i innych powiązanych tematycznie. 

Przewodnicząca Iwona Cupryjak przypomniała, że Komisja na posiedzeniu w dniu 

19.10.2023r. zapoznała się z pismem z dnia 11.10.2023r., stanowiącym załącznik do 

protokołu. Radca prawny poinformował, że przeanalizował petycję podjętą przez 

Radę Miejską w Toszku, którą pokrótce omówił. Wskazał, że dotychczasowe 

przepisy ograniczają możliwość egzekucji dla dłużnika, którego jedynym źródłem 

utrzymania jest wynagrodzenie z tytułu umowy o pracę nie przekraczające 

minimalnego wynagrodzenia. Natomiast możliwe jest dokonywanie potrąceń 

wynagrodzenia do określonej kwoty emerytom i rencistom, które mają świadczenia 

niekiedy niższe niż minimalne wynagrodzenie. Poinformował, że wiele tożsamych 

uchwał trafiło do sejmu. Wskazał, że widzi zasadność skierowania petycji w formie 

uchwały do Sejmu Rzeczypospolitej Polskiej. Radny Stanisław Duszczak wyraził 

opinię, że jest szansa, że obecna większość parlamentarna pochyli się nad 

postulatami zawartymi w omawianej petycji.  

Wypracowany projekt uchwały Komisji SWiP stanowiący załącznik do protokołu 

został poddany pod głosowanie.  

Głosowano w sprawie: 

propozycji dla Rady Miasta i Gminy Kórnik rozpatrzenia wniosku Gminy Toszek 

dotyczącej wystąpienia do Sejmu Rzeczypospolitej Polskiej z petycją o podjęcie 

inicjatywy ustawodawczej w zakresie nowelizacji ustaw: kodeksu postępowania 

cywilnego, kodeksu pracy, ustawy o postępowaniu egzekucyjnym w administracji i 

innych powiązanych tematycznie.  

Wyniki głosowania 

ZA: 3, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (3) 

Iwona Cupryjak, Stanisław Duszczak, Jerzy Rozmiarek 

NIEOBECNI (2) 

Beata Bruczyńska, Agnieszka Wiśniewska 

Uchwała nr P/5/2023 z 21.12.2023 r. 

Uchwała Komisji Skarg, Wniosków i Petycji stanowi załącznik do protokołu.  
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4. Rozpatrzenie skargi na bezczynność lub przewlekłość postępowania Rady MiG 

Kórnik w sprawie podjęcia uchwały o nadanie nazwy drodze wewnętrznej. 

Przewodnicząca Komisji udzieliła głosu kierownik Wydziału Gospodarki 

Nieruchomościami Lidii Noskowiak. Pani kierownik poinformowała, że projekt 

uchwały w sprawie nadania nazwy wskazanej ulicy będzie procedowany w dniu 

dzisiejszym podczas posiedzenia Komisji IRiPP. Wskazała, że na działce, która ma 

być drogą, zmieniono użytki z klasy III na dr. W tej sprawie członkowie Komisji IRiPP 

wystąpili pismem z dnia 24.08.2023r. do Starosty Poznańskiego o udzielenie 

wyjaśnień. Urząd MiG czekał na otrzymanie wyjaśnień od Starostwa Powiatowego w 

Poznaniu oraz na uchwalenie mpzp. Miejscowy plan zagospodarowania 

przestrzennego wszedł w życie w listopadzie br., a podczas grudniowej Sesji Rady 

MiG Kórnik przedstawiony zostanie projekt uchwały nadający nazwę ulicy. Wyjaśniła, 

że nazwa ulicy ma zostać nadana na odcinek taki jaki został uchwalony w planie 

miejscowym jako droga, natomiast skarżący złożył wniosek o nadanie nazwy ulicy 

dla całej działki. Projekt uchwały został przygotowany, by nadać nazwę ulicy dla 

części działki zgodnie z mpzp. 

Radca prawny Przemysław Barczyński omówił skargę z dnia 22.11.2023r. 

stanowiącą załącznik do protokołu, którą  skarżący kieruje za pośrednictwem Rady 

MiG Kórnik do Wojewódzkiego Sądu Administracyjnego w Poznaniu. Wskazał, że 

skarga wraz z aktami sprawy i odpowiedzią na skargę musi zostać przekazana do 

sądu. Radca prawny zobowiązał się, że wraz z kierownik Lidią Noskowiak przygotują 

stosowny projekt uchwały stanowiący odpowiedź na skargę na najbliższą sesję rady. 

Radny Stanisław Duszczak zapytał, czy skarżący wezwał radę do usunięcia 

naruszenia prawa. Przewodnicząca Komisji poinformowała, że z informacji jakie 

posiada, nie wezwał. 

Radny Stanisław Duszczak wyraził opinię, że jeśli nie miało miejsce wezwanie do 

usunięcia naruszenia prawa, to nie zostały dopełnione formalności na które skarżący 

powołuje się w skardze i skarga na ten moment jest bezzasadna.  

Radca prawny Przemysław Barczyński podziękował radnemu za zwrócenie uwagi na 

zacytowany fragment pisma skarżącego. Poinformował, że pochyli się nad tym 

aspektem. Po zakończeniu dyskusji przewodnicząca Iwona Cupryjak poddała pod 

głosowanie poniższy wniosek.   

Głosowano w sprawie: 

zobowiązanie radcy prawnego Urzędu MiG oraz kierownika Wydziału Nieruchomości 
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UMiG do przygotowania stosownego projektu uchwały stanowiącego odpowiedź na 

skargę na najbliższą sesję rady. 

Wyniki głosowania 

ZA: 3, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (3) 

Iwona Cupryjak, Stanisław Duszczak, Jerzy Rozmiarek 

NIEOBECNI (2) 

Beata Bruczyńska, Agnieszka Wiśniewska 

 

5. Rozpatrzenie skargi na Wydział Podatków i Opłat Lokalnych Urzędu MiG Kórnik. 

Skarżąca przedstawiła skargę, którą złożyła w dniu 28.11.2023r. na Wydział 

Podatków i Opłat Lokalnych – pismo stanowi załącznik do protokołu. Poinformowała, 

że nie miała żadnej zaległości w podatku od nieruchomości, gdyż uregulowała go w 

dniu 15.05.2023r. Przedstawiła postanowienie o zarachowaniu nadpłaty, które 

otrzymała z Urzędu MiG i zapytała, który z zacytowanych artykułów dotyczy jej, jeśli 

nie miała zaległości.  

Radca prawny wskazał, że skargę na Wydział powinien rozpatrzeć burmistrz, jednak 

ze względu na prośbę skarżącej, by Komisja zajęła stanowisko w sprawie, znajduje 

się ona w porządku obrad Komisji. Wyjaśnił, że przepisy ordynacji podatkowej 

wskazują, że jeśli jest nadpłata, podlega ona zwrotowi, ale przepisy ordynacji 

pozwalają dokonać potrąceń. Kierownik Ewa Kędziora wyjaśniła, że nadpłata 

zgodnie z art. 76 § 1 powinna być zaksięgowana najpierw na zaległości, jeśli ich nie 

ma, to na zobowiązania, które są do końca roku podatkowego ustalone w innych 

decyzjach. Wyjaśniła, że nadpłatą jest to co pozostanie po uregulowaniu wszelkich 

należności i zobowiązań do końca roku. Po zapłaceniu wszelkich zobowiązań wobec 

urzędu, dopiero nadpłatę zwraca się podatnikom.      

Wiceburmistrz Sebastian Wlazły i kierownik Ewa Kędziora wyjaśnili zapisy art. 76 

§  1 Ordynacji podatkowej (zaliczenie nadpłaty, zwrot nadpłaty podatku). „ Nadpłaty 

wraz z ich oprocentowaniem podlegają zaliczeniu z urzędu na poczet zaległości 

podatkowych wraz z odsetkami za zwłokę, odsetek za zwłokę od nieuregulowanych 

w terminie zaliczek na podatek, kosztów upomnienia oraz bieżących zobowiązań 

podatkowych, a w razie ich braku podlegają zwrotowi z urzędu, chyba że podatnik 

złoży wniosek o zaliczenie nadpłaty w całości lub w części na poczet przyszłych 
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zobowiązań podatkowych”. Art. 76 dotyczy zaległości i należności bieżących. 

Należności bieżące dotyczą roku bieżącego. Wniosek o zaliczenie nadpłaty można 

złożyć na poczet przyszłych zobowiązań podatkowych, czyli na przyszły rok 

kalendarzowy. 

Skarżąca poinformowała, że nie zgadza się, by Urząd MiG zabrał jej nadpłatę na 

przyszły rok i na ten rok. Kierownik Ewa Kędziora wyjaśniła, że obecnie nadpłacone 

pieniądze zostaną zwrócone skarżącej na dniach, do końca roku. Skarżąca 

poinformowała, że podczas rozmowy z Prezesem Kolegium Odwoławczego 

poinformowano ją, że jeśli nie miała zaległości, to Urząd MiG nie powinien zabrać jej 

pieniędzy. Dodała, że oczekuje na pisemna odpowiedź SKO.  

Kierownik Wydziału wskazała, że jeśli SKO rozstrzygnie złożone przez skarżącą 

zażalenie inaczej, Urząd MiG rozważy sprawę zgodnie z postanowieniem. 

Wiceburmistrz dodał, że sposób pobierania i wydawania środków kontrolowany, był 

przez Regionalną Izbę Obrachunkową, w protokole pokontrolnym co do tego nie było 

żadnego zarzutu. Wskazał, że od dnia 1.09.2023r. zmieniły się przepisy i nie będzie 

trzeba wydawać postanowień w sprawie zarachowania wpłaty i nadpłaty, chyba że 

podatnik zażyczy sobie wydanie postanowienia. Kierownik Ewa Kędziora wyjaśniła 

powód powstania nadpłaty oraz zapisy postanowienia, które otrzymała z Urzędu MiG 

skarżąca.  

Skarżąca zapytała obecnych, dlaczego prezes SKO udzielił jej zacytowanej przez nią 

w skardze odpowiedzi. Radca prawny Przemysław Barczyński poinformował, że 

należy poczekać na odpowiedź pisemną od SKO. 

Radny Stanisław Duszczak wskazał, że skarżąca jest przykładnym mieszkańcem, 

pod względem regularności w płaceniu podatków.   

Radca prawny Przemysław Barczyński zapytał, czy skarżąca oczekuje zajęcia 

stanowiska w sprawie przez Komisję. Skarżąca poinformowała, że wszystko zostało 

jej wyjaśnione, nie potrzebuje pisemnego wyjaśnienia.  

Po wysłuchaniu skarżącej, wyjaśnień wiceburmistrza Sebastiana Wlazłego, kierownik 

Wydziału Ewy Kędziory oraz radcy prawnego Przemysława Barczyńskiego poddano 

pod głosowanie poniższy wniosek.  

Głosowano w sprawie: 

przekazanie skargi do burmistrza w celu udzielenia odpowiedzi.  

Wyniki głosowania 

ZA: 3, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 
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Wyniki imienne: 

ZA (3) 

Iwona Cupryjak, Stanisław Duszczak, Jerzy Rozmiarek 

NIEOBECNI (2) 

Beata Bruczyńska, Agnieszka Wiśniewska 

 

6. Rozpatrzenie wniosku o poparcie projektu ustawy o Służbie Celno-Skarbowej. 

Zapoznano się z pismem z dnia 08.12.2023r. o poparcie projektu ustawy o Służbie 

Celno-Skarbowej oraz zmianie niektórych innych ustaw.  

Radca prawny Przemysław Barczyński zaproponował przedłużenie terminu na 

rozpatrzenie wniosku, by móc szerzej przyjrzeć się tematowi.   

Radny Stanisław Duszczak wyraził opinię, że jeśli okaże się, że na terenie gminy nie 

ma punktu celnego, Komisja nie powinna zajmować się tematem. Komisja winna się 

skupić nad tematami dotyczącymi gminy i jej mieszkańców. Zapytał, kto będzie brał 

odpowiedzialność za zbierane numery PESEL. Poprosił radcę prawnego o 

znalezienie formuły, która pozwoliłaby Komisji nie zajmować się tematem. Wyraził 

opinię, że nie jest to prerogatywa działania samorządu.  

Przewodnicząca Iwona Cupryjak poparła wypowiedź przedmówcy. Ustalono, że 

Komisja zapoznała się z pismem i zwraca pismo do Urzędu MiG. 

Głosowano w sprawie: 

przekazanie pisma do urzędu ponieważ Komisja SWiP nie zidentyfikowała 

przesłanek do aktywnej działalności Rady MiG w tym zakresie. 

Wyniki głosowania 

ZA: 3, PRZECIW: 0, WSTRZYMUJĘ SIĘ: 0, BRAK GŁOSU: 0, NIEOBECNI: 2 

Wyniki imienne: 

ZA (3) 

Iwona Cupryjak, Stanisław Duszczak, Jerzy Rozmiarek 

NIEOBECNI (2) 

Beata Bruczyńska, Agnieszka Wiśniewska 

 

7. Sprawy bieżące, wolne głosy i wnioski. 

Brak. 
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8. Zakończenie posiedzenia. 

W związku z wyczerpaniem porządku obrad przewodnicząca Iwona Cupryjak 

zakończyła posiedzenie Komisji Skarg, Wniosków i Petycji. 

 

 

 

                   Przewodnicząca Komisji 

 

                            /-/ Iwona Cupryjak 

 

 

 

 

Protokołowała Joanna Grzegorowska 


